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امروز دربى منچستر با احتمال قهرمانى سيتى  

مورينيو نمى خواهد دلقك 
گوارديولا باشد

 دلخورى «باروز»از غيبت ايران 
در جام جهانى كشتى

10

1111

خط خبر

 5 چاقوكشى ظرف يك روز در 
لندن

مقامات  گاردين: 
لنــدن تاييد كردند 
در پنج مورد حادثه 
حمله با چاقو كه تنها 
ظرف روز پنج شنبه 
در اين شهر رخ داده 
شــش نفر زخمى و 

راهى بيمارستان شدند.مســئولان بيمارستانى اعلام 
كردند كه پنج نفر از زخمى ها نوجــوان بوده اند. يكى 
از آن ها پســربچه 13 ساله اى اســت كه بر اثر ضربات 
چاقوى مهاجم در شــرق لندن دچار جراحات شديد 
شده است.به گفته پليس تاكنون تعدادى فرد مظنون از 
جمله چند فرد جوان در ارتباط با اين حوادث دستگير 
شده اند.به گزارش گاردين، اين قبيل حوادث حمله با 
چاقو در لندن كه طى ماه هاى گذشته بويژه در اين شهر 
افزايش يافته موجب نگرانى و اعتراض مردم و برخى از 

مسئولان شده است.

مرگ يك ايرانى بر اثر
 آتش سوزى در تفليس 

نيوز گئورگيا : يك شهروند ايرانى روز جمعه براثر آتش 
سوزى درمهمانســرايى درمركز شــهر تفليس پايتخت 
گرجستان، جان باخت و سه نفرديگر نيزدچارسوختگى 
شــدند.به گزارش پايگاه خبرى نيوز گئورگگيا، در محل 
وقوع حادثه كه پيشــتريك ساختمان مســكونى بوده و 
بتازگى به مهمانسرا تبديل شده بود، چند گردشگر ايرانى 
مستقر بودند.گرجستان در چند سال اخيربه يكى از مقاصد 
گردشگران ايرانى تبديل شده است، شهروندان ايرانى براى 
سفر به گرجستان نياز به گرفتن رواديد ندارند.براساس اين 
گزارش و به نقل از ســاكنان محلى، آتش سوزى از طبقه 
اول اين ساختمان دو طبقه شــروع و سپس به طبقه بالا 
سرايت كرده است.«ماموكا گيريملى» معاون اداره حوادث 
غيرمترقبه تفليس، در مورد اين حادثه اعلام كرد، فرد جان 
باخته تبعه ايران و 70 ساله بود.وى اشاره اى به هويت فرد 

جان باخته و خسارت ديدگان اين حادثه نكرد.

راز آزار مرگبار دختر 17 ساله انگليسى 
ركنا: مأموران پليس اسكاتلنديارد انگليس، پس از34 سال 
راز قتل مرموز دختر جوانى را فــاش كردند بنا بر اطلاعات 
پليس، «جيمز وارناك» متهم است در سال 1982 ميلادى 
دختر 17 ســاله اى به نام «ييانولا ييانى» را پــس از تجاوز 
وحشيانه خفه كرده است.پس ازاين جنايت هولناك مأموران 
پليس، تلاش گسترده اى براى شناسايى ودستگيرى قاتل 
فرارى آغاز كردند اما ردى از او به دســت نيامد.اما با گذشت 
34 سال ازجنايت وهمزمان با كشف تصاوير كودك آزارى 
دررايانه شخصى «جيمز» وى به اتهام قتل شناسايى و پس از 
انجام آزمايش «دى ان اى» به جرم قتل بازداشت شد.شواهد 
نشان مى دهد در زمان قتل «وارناك» تنها 22 سال داشته و 
موهاى خود را شبيه به خواننده و هنرپيشه مشهور هاليوودى 
«جان تراولتا» درســت مى كرده تا دختران را فريب داده و از 

آن ها سوء استفاده كند.

مرگ 4 سرنشين پژو 405 در تصادف با اتوبوس
خط قرمز:رئيس مركز اطلاعات و كنترل ترافيك پليس راهور ناجا گفت: 
در شمال استان سيستان و بلوچســتان در پى انحراف به چپ پژو 405 و 
برخورد با اتوبوس و وانت نيسان 4 كشــته و 3 مجروح داد. سرهنگ نادر 
رحمانى با اعلام اين خبر اظهار كرد: حوالى ساعت 15 دقيقه بامداد جمعه 
در كيلومتر 160 محور سفيد آبه در شــمال استان سيستان و بلوچستان 
يك دستگاه سوارى پژو 405 به دليل انحراف به چپ با يك دستگاه اتوبوس 
و وانت نيسان برخورد كرد كه در اين حادثه 4 سرنشين پژو 405 كشته و 3 
تن شامل سرنشينان پژو 405 و وانت نيسان مجروح شدند. وى همچنين 
با اشاره به سانحه ديگرى از برخورد 6 دستگاه خودرو در كيلومتر 45 محور 
كرج - چالوس خبر داد و  گفت: اين حادثه حوالى ساعت 8 صبح جمعه بر 
اثر عدم توجه به جلو يك دستگاه پژو 405 و برخورد با 2 پژو 405، 2 پژو 

پارس و يك سمند رخ داد كه در پى آن يك تن مجروح شد.

اولين شهيد ناجا در راه مبارزه با قاچاق كالا 
در سال 97

فارس: يك مامور انتظامى توسط قاچاقچيان 
سوخت در قصرشيرين به شهادت رسيد.بعد 
از ظهر روز پنجشنبه ماموران نيروى انتظامى 
در عمليات تعقيب و گريز قاچاقچيان سوخت 
كه با يك دستگاه خودروى نيسان نسبت به 
حمل سوخت قاچاق اقدام مى كردند در حد 
فاصل قصرشيرين به سرپل ذهاب با اين افراد 

كه مسلح بودند درگير شدند.بر پايه اين گزارش قاچاقچيان مسلح پس از شليك 
به ماموران انتظامى يكى از آنان را به شهادت رسانده و همچنين با يك خودروى 
سوارى كه در حاشيه جاده توقف كرده بودند برخورد كرده و راننده اين خودرو نيز 
در اين حادثه مجروح شد.همچنين يكى از قاچاقچيان نيز در اين درگيرى مجروح 
شده و تلاش براى دستگيرى متواريان نيز از سوى پليس ادامه دارد.گفتنى است 
مامور نيروى انتظامى كه در اين درگيرى به شهادت رسيد ستوان يكم ايوب 
اسلامى نيا مسئول دايره مبارزه با قاچاق كالا و اهل شهرستان گيلانغرب بخش 

سرمست بود.

دستگيرى بازيگر معروف يك سريال نوروزى 
ركنا: بازيگر معروف يكى ازسريالهاى نوروزى كه درشهرستان آبادان اقدام 
به مصرف مشــروبات الكلى كرده بود توسط پليس آبادان دستگير و روانه 
زندان شد. شامگاه سه شنبه 14 فروردين ماه امسال، مأموران كلانترى 15 
كارون آبادان درحال گشت زنى درخيابان يكم احمدآباد بودند كه با پسر 
جوانى كه حالت و رفتارهاى عادى نداشت و اقدام به عربده كشى در خيابان 
مى كرد، روبرو شدند.ماموران به ســرعت اقدام دستگيرى و پس از انجام 
تست الكل از متهم، وى به خوردن مشروبات الكلى اعتراف كرد.پسر جوان 
وقتى از سوى ماموران در اختيار مقام قضايى قرار گرفت با نشان دادن كارت 

شناسايى اش خود را بازيگر مطرح تلويزيون و تئاتر معرفى كرد.

مرگ دردناك كودك 2 ساله در روز تولدش 
ركنا: كودكى 2 ساله در يكى از روستاهاى شهرستان شوش زير چرخ هاى 
خودروى پدرش جان باخت. بخشدار شاوور شوش پنجشنبه شب گفت: 
اين حادثه صبح امروز در روســتاى صالح ســعد در منطقه خسرج بخش 
شاوور زمانى رخ داد كه پدر خانواده قصد جا به جايى خودرو را داشت.عباس 
پورعاطف افزود: پدر اين كودك هنگام جا به جايى خودرو متوجه حضور 
فرزند خردسالش در پشت خودرو نشــده و بر اثر بى احتياطى وى را زير 
گرفت.وى افزود: اين حادثه در سالروز تولد 2 سالگى عباس رخ داد و كودك 

خردسال بر اثر شدت جراحت جان باخت.

خط بين الملل

مقامات   
لنــدن تاييد كردند 
در پنج مورد حادثه 
حمله با چاقو كه تنها 
ظرف روز پنج شنبه 
در اين شهر رخ داده 

يك مامور انتظامى توسط قاچاقچيان 
سوخت در قصرشيرين به شهادت رسيد.بعد 
از ظهر روز پنجشنبه ماموران نيروى انتظامى 
در عمليات تعقيب و گريز قاچاقچيان سوخت 
كه با يك دستگاه خودروى نيسان نسبت به 
حمل سوخت قاچاق اقدام مى كردند در حد 

خط قرمز- ليلا طاهرى: عامل جنايت در 
قلعه نو پس از يك هفته فرار دستگير و جزئيات 
جنايت را فاش كرد.بــه گزارش خبرنگار خط 
قرمز، ســاعت 22:30 نهم فروردين، از طريق 
مركز فوريت هاى پليســى 110 به كلانترى 
211 قلعه نو اعلام شــد كه جوانى 22 ســاله 
به علت اصابت جســم تيز به ناحيه ى ســينه 
به بيمارستان منتقل و با وجود انجام اقدامات 
درمانى جانش را از دســت داده است.با تأييد 
خبر اوليه و تشكيل پرونده مقدماتى با موضوع 
«قتل عمد»  و به منظور رســيدگى تخصصى، 
پرونده در اختيــار اداره دهم ويژه قتل پليس 

آگاهى تهران بزرگ قرار گرفت.
 در تحقيقــات ميدانــى از دوســتان مقتول 
مشخص شــد كه قاتل متوارى شده از صحنه 
جنايت، راننده ى يك خــودرو پژو 405 بوده 
كه به همراه نفر دوم در حــال عبور از خيابان 
بودند كه در حين رانندگى به نحوه  تردد مقتول 
و دوســتانش از عرض خيابان اعتراض كرده و 
اين كار خود را با بوق زدن ماشين نشان داده 
و همين موضــوع ابتدا باعث آغــاز درگيرى 
لفظى بين دو طرف و نهايتا درگيرى منجر به 

جنايت و قتل جوانى 22 ساله به نام حميدرضا 
شده است.

 پس از وقوع جنايت، قاتل با رها كردن خودرو 
پژو 405 و همراهش از محل متوارى مى شود؛ 
در همــان تحقيقات اوليه و با بهــره گيرى از 
اطلاعات بدست آمده از همراه قاتل مشخص 
شد كه اين شخص از بســتگان نزديك قاتل 
متوارى است. در ادامه قاتل به نام مصطفى33 
ساله شناسايى؛ بلافاصله كارآگاهان اداره دهم 
به محل سكونت وى در منطقه قلعه نو مراجعه 
و مشخص شد كه قاتل بلافاصله پس از ارتكاب 
جنايت از محل ســكونت خود نيــز متوارى 

شده است.
با انجام اقدامات پليسى، كارآگاهان اطلاع پيدا 
كردند كه متهم پرونده از طريق يكى از دوستان 
نزديكش اقدام به تهيــه مخفيگاه جديدى در 
جنوب شــهر تهران كرده كه با انجام اقدامات 
نامحسوس پليسى، مخفيگاه وى در حاشيه ى 
جنوب شهر تهران شناسايى و پس از اطمينان 
از حضور در مخفيگاهش، در ســاعت 5 عصر 
14 فروردين دستگير و به اداره دهم ويژه قتل 

پليس آگاهى تهران بزرگ منتقل شد.

متهم در همــان مراحل اوليــه تحقيقات به 
ارتكاب جنايت اعتراف كــرد و در اظهاراتش 
به كارآگاهان گفت: به همراه يكى از بستگان 
نزديك خود، با ماشين در جاده ورامين در حال 
عبور از خيابان بوديــم. همزمان متوفى نيز به 
همراه چند نفر ديگر در حــال عبور از عرض 
خيابان بود، نحوه ى عبور آن ها از عرض خيابان 
به گونــه اى بود كه باعث ايجــاد مزاحمت در 
حركت ماشين شد و به همين خاطر من براى 
آن ها بوق زدم؛ همين موضوع باعث درگيرى 
لفظى ما شد و زمانيكه آن ها شروع به فحاشى 
كردند، ما از ماشين پياده شديم. تعداد آن ها از 

ما بيشتر بود و همين موضوع باعث شد تا ما را 
مورد ضرب و شتم قرار دهند؛ در زمان درگيرى 
چند ضربه به صورت مــن زدند به گونه اى كه 
باعث جراحتــم از ناحيه صورت شــد؛ به ياد 
چاقوى ضامن دار خود افتادم. چاقو را از جيب 
خود خارج كرده و بى هدف چند ضربه پرتاب 
كردم كه يكى از ضربه ها به متوفى برخورد كرد 
و روى زمين افتاد. بســيار ترسيده بودم بدون 
آنكه بتوانم سوار ماشــين شوم، پياده از محل 
متوارى شــدم و از طريق بســتگان و اعضاى 
خانواده متوجه مرگ متوفى شــدم. پشيمان 
بودم، اما كارى از دستم بر نمى آمد تا اينكه پس 

از چند روز دستگير شدم.
سرهنگ كارآگاه حميد مكرم، معاون مبارزه 
با جرايم جنايى پليس آگاهى تهران بزرگ، با 
اعلام اين خبر گفت: با اعتراف صريح متهم به 
ارتكاب جنايت و ديگر شواهد و دلايل بدست 
آمده از شاهدان صحنه جنايت، قرار بازداشت 
موقت از سوى بازپرس شعبه چهارم دادسراى 
شهررى صادر شد و متهم كماكان براى انجام 
تحقيقات تكميلى در اختيار اداره دهم پليس 

آگاهى تهران بزرگ قرار دارد.

خط قرمز: دو پسر جوان با حضور در دادگاه 
كيفرى خواســتار اعدام پدرشــان شدند. 
اين مرد 3 ســال قبل همسرش را با ضربات 
قيچى به قتل رسانده بود. 8 خرداد ماه سال 
94 مرد 50 ســاله اى به نام حسن با پليس 
ملارد تمــاس گرفت و گفت كــه در غياب 
فرزندانش همسر 46 ساله اش به نام گوهر را 
با ضربه هاى چاقو كشته است. پليس وقتى 
به محل جنايت رفت با جنازه خونين گوهر 

روبه رو شد. جنازه در حالى به پزشكى قانونى فرستاده شد كه حسن 
ادعا مى كرد گوهر را كشتم چون ديگر علاقه اى به من نداشت. دو پسر 
بزرگ اين زوج كه قيم خواهر و برادر خردسالشان هستند در دادسرا 
براى پدرشان قصاص خواستند و به اين ترتيب حسن در شعبه دهم 
دادگاه كيفرى يك اســتان تهران به رياست محمد باقر قربان زاده و 
با حضور دو مستشارپاى ميز محاكمه ايستاد.در جلسه دادگاه حسن 

گفت: من عاشق همسرم بودم و 20 سال با 
او زندگى كردم اما چند سالى بود كه متوجه 
شــده بودم ديگر علاقه اى به من ندارد. او به 
من بى توجه بود و سر همين موضوع مدام با 
هم درگير بوديم. چون به رفتارهاى همسرم 
مشكوك شده بودم و گمان مى كردم با مرد 
غريبه اى درارتباط است آخرين بار در غياب 
فرزندانم با او صحبت كردم اما با بى اعتنايى 
پاســخم را داد و من كه كنترل اعصابم را از 
دست داده بودم با چاقو چند ضربه به او زدم و سپس با پليس تماس 
گرفتم. وى ادامه داد: من سال ها در نانوايى كار مى كردم تا همسر و 
فرزندانم زندگى خوبى داشته باشند اما بى توجهى هاى همسرم به من 
باعث شده بود به او بدبين شوم. من از كشتن او پشيمانم و از دادگاه 
تقاضاى بخشش دارم. در پايان جلسه هيئت قضايى وارد شور شد و با 

توجه به درخواست اولياى دم حسن را به قصاص محكوم كرد. 

پايان 7روز فرار مردى كه براى يك بوق آدم كشت

پايان تبهكارى باند زنان 
تيزدست در مشهد 

خط قرمز: چهار زن كه طراح و مجرى جيب برى 
و كيف زنى هاى تيزدستانه در اتوبوس هاى شهرى 
مشهد بودند با هوشــيارى افســران پليس زن 
دستگير شدند. ســرهنگ اكبر آقا بيگى، رئيس 
پليس مشــهد گفت: در پى گزارش جيب برى و 
كيف زنى هاى حرفه اى و تيز دستانه از خانم هايى 
كه مســافر اتوبوس هاى خط بى آرتى در مشهد 
بودند طرح ويژه اى براى شناســايى و دستگيرى 
عاملان اين سرقت ها در دســتور كار پليس قرار 
گرفت. رئيس پليس مشهد افزود: تيم هاى گشت 
نامحســوس كلانترى بانوان در مشهد ماموريت 
يافتند اين ســرقت ها را پيگيرى كنند. آقابيگى 
خاطر نشان كرد: افسران پليس زن در اين عمليات 
ضربتى به حركات و رفتار چهار زن جوان مشكوك 
شــده و آن ها را تحت نظر قرار دادند. وى تصريح 
كرد: مامــوران كلانترى بانوان ايــن چهار زن را 
پس از دقايقى در حال سرقت و جيب برى داخل 
اتوبوس بى آرتى دستگير و در بازرسى از وسايل 
همراه آنان 2 ميليون و 500 هزار تومان اسكناس 
مچاله شده سرقتى كشف كردند. آقابيگى اظهار 
كرد: پليــس مخفيگاه ايــن چهــار زن را نيز با 
هماهنگى مقام قضايى مورد بازرسى قرار داد كه 
در نتيجه 12عدد كيف زنانه، يك جفت گوشواره 
و يك دســتبند طلا و 9ميليون و 80 هزار تومان 
وجه نقد مسروقه كشف شد. تحقيقات از اعضاى 

اين باند ادامه دارد

 دو برادر خواستار اعدام پدرشان شدند 
 دو پسر جوان با حضور در دادگاه 
كيفرى خواســتار اعدام پدرشــان شدند. 
 ســال قبل همسرش را با ضربات 
 خرداد ماه سال 
 ســاله اى به نام حسن با پليس 
ملارد تمــاس گرفت و گفت كــه در غياب 
 ساله اش به نام گوهر را 
با ضربه هاى چاقو كشته است. پليس وقتى 
به محل جنايت رفت با جنازه خونين گوهر 

خط قرمز: مرد 35 ساله كه با نام بسيج و ستاد مبارزه با مواد مخدر اخاذى مى كرد دستگير شد. 
سرهنگ پاسدار مهدى زراعتخواه فرمانده سپاه ناحيه حر مشــهد در گفت و گو با خبرنگاران 
گفت: اين فرد 35 ساله با همراه داشتن كلت و دســتبند قلابى به نام ستاد مبارزه با مواد مخدر 
و بسيج اقدام به اخاذى مى كرد.وى گفت: با گزارش هاى واصله مبنى بر چند مورد اخاذى، طى 
يك ماه رصد اطلاعاتى ســربازان گمنام امام زمان(عج) در عملياتــى ضربتى اين فرد در حين 
اخاذى بوسيله بسيجيان قرارگاه شــهيد سالارى سپاه ناحيه حر دســتگير و به مرجع قضايى 

تحويل داده شد.

مأمور قلابى 
در مشهد 
دستگير شد 

مربى كروات پديده در گفت و گو با قدس

پاناديچ:  اگر از ماندن پديده 
مطمئن نبودم از تيم مى رفتم

همه فانوس به دست ها باختند

امضاى سقوط مشكى پوشان
 با خودكار آبى

ورزش:  هفته بيست و هفتم رقابت هاى ليگ برتر عصر ديروز با شكست فانوس به دستان به نفع پديده ادامه يافت. در استاديوم آزادى بازى استقلال و مشكى پوشان با 
نتيجه 4 بر يك به نفع آبى ها تمام شد تا مشكى پوشان اولين سقوط كننده قطعى به دسته اول نام بگيرد. در نيمه اول دو تيم بازى بى رمقى را به نمايش گذاشتند كه مهم 
ترين فعل و انفعالش تعويض زود و عجيب شجاعيان با قربانى بود كه باعث اعتراض اين بازيكن هم شد.اما در نيمه مربيان استقلال توفانى شروع كرد و توانست  4 گل 
توسط فرشيداسماعيلى و على قربانى(هركدام دو گل) به ثمر برساند. تنها گل مردان مهابادى را على عسگر روى شوتى سركش دقيقه 80 به تور دروازه حسينى چسباند.
اما ديروز دو نتيجه خوب به نفع پديده رقم خورد. در اهواز ، استقلال خوزستان با شكست مقابل گسترش فولاد يك گام ديگر به سقوط نزديك شد تا تيم هاى بالاى 
سرش نفس راحتى بكشند. در اين ديدار گسترش فولاد با وجود عقب افتادن موفق شد دو بريك ميزبان خود را شكست دهد و بر سياه روزى هاى آبى هاى خوزستان 
بيفزايد. ديگر تيم فانوس به دست يعنى نفت تهران هم مقابل سايپا 4 بر 2 شكست خورد تا لبخند روى لب هاى شاگردان پديده بنشيند. با اين نتايج پديده در صورت 

پيروزى در بازى امروز مقابل پرسپوليس از جمع تيم هاى در حال سقوط خارج مى شود.



مربی کروات پدیده در گفت و گو با قدس

پانادیچ: اگر از ماندن پدیده مطمئن نبودم از تیم می رفتم
 فوتبال  امیرمحمد سلطانپور  در آستانه دیدار حساس 
پدیده با پرسپولیس که می تواند برای تنها نماینده باقی مانده 
مشــهد در لیگ برتر سرنوشت ساز باشــد، با بازیکن سابق 
تیم های دیناموزاگرب و هامبورگ و تیم ملی یوگســاوی 
و مربی سابق پرسپولیس که این روزها پدیده را تمرین می 

دهد هم صحبت شدیم.

*آقای پانادیچ صف آرایی پدیــده مقابل قهرمان 
رقابت های لیگ برتر یعنی پرســپولیس را چگونه 

ارزیابی می کنید؟
پرسپولیس بزرگترین باشگاه ایران و بهترین تیم ایران است 
و نه تنها فصل گذشته قهرمان بوده بلکه این فصل نیز با اقتدار 
از این عنوان دفاع کرده اســت. اما ما نیز باشگاهی هستیم 
که با بازیکنانی که در اختیار داریم می توانیم با پرسپولیس 
رقابت کرده و امتیاز بگیریم. حقیقتا از زمانی که من در پدیده 
حضور دارم بازی های خوبی را از تیم شاهد بوده ایم. ما در 
تمامی این بازی ها توپ و میدان را خوب در اختیار داشتیم 
و تاش کرده ایم فوتبال بازی کنیم. در خط دفاعی نیز خوب 
بوده ایم اما فقط می توان بسیاری از نتایجمان را به شانس 
بد ربط دهیم. اما وقتی با پرسپولیس بازی داریم انگار رئال 
مادرید وارد ایران شده است؛ قطعا استادیوم پر خواهد شد و 
جو جالبی بر بازی حکم فرما خواهد بود که برای بازیکنان تیم 
ما نیز انگیزه بسیار بالایی به وجود خواهد آورد که امیدواریم 

این انگیزه با کسب نتیجه همراه باشد.
*این دیدار برای شما نوســتالژیک و یادآور دوران 

شیرین حضور در این تیم خواهد بود.
من پرسپولیس را بســیار دوســت دارم و خاطرات بسیار 
شیرینی در آنجا داشــته ام .می توانم بگویم خاطرات فوق 
العاده ای داشتم که هنوز در ذهنم حضوری پررنگ دارد. اما 

اکنون آن ها رقیب من محســوب می شوند و سخت تاش 
می کنم تا شاهد شکست دادن این تیم باشم. پدیده به گرفتن 
امتیاز در این دیدار نیاز مبرم دارد و تمام تمرکز من و دیگر 

همکارانم تنها در این زمینه خواهد بود.
*پرسپولیس در دیدارهای اخیر خود نتوانسته مانند 
مقاطع ابتدایی و میانی فصل خوب ظاهر شــود؛ آیا 

اکنون بهترین زمان برای رویارویی با این تیم است؟
هیچوقت زمان مناســبی برای رویارویی با تیم پرسپولیس 
نیست! اما آن ها در چند وقت گذشته بازی های پرفشاری 
در لیگ و لیگ قهرمانان داشته اند که کار را برایشان اندکی 
سخت کرده اســت. اما برانکو مربی زیرک، باهوش و خوبی 

است که تاش کرد برای حضور بهتر در لیگ قهرمانان، در دو 
سه بازی اخیر در لیگ برتر به بازیکنان اصلی خود استراحت 
دهد. اما اکنون فکر کنم زمان مناسبی برای اوست که دوباره 
با ترکیب اصلی و تمام قوا در لیگ برتــر به میدان برود و ما 

مسلما با چنین تیمی در ثامن روبرو خواهیم شد.
*شما تجربه کار با برانکو را دارید و مسلما با اندیشه ها 
و تاکتیک های او در پرسپولیس آشنا هستید. نقاط 

قوت و ضعف پرسپولیس را در چه می بینید؟
آن چیزی کــه نباید در مورد پرســپولیس فراموش کنیم، 
روحیه تهاجمی بسیار قدرتمند این تیم است. این مهمترین 
نقطه قوت پرسپولیس اســت که تاش دارد با تمام قدرت 

حریفانش را در زمان های خاصی از بازی مورد فشــار قرار 
دهد. آن ها از نظر بدنی نیز در شرایط بسیار خوبی هستند 
و اگر وضعیت بدنی بازیکنان تیــم های لیگ برتری را روی 
نمودار ببریم، تنها تیمی که بازیکنانش نه تنها از نظر بدنی 
افت نکرده اند بلکه بهتر نیز شده اند پرسپولیسی ها هستند. 
البته آن ها نقاط ضعفی نیز دارند که ترجیح می دهم اینجا 
در مورد آن صحبت نکنــم و در موقع بازی تاش کنیم تا از 

آن بهره ببریم.
*فکر نمی کنید آن ها که قهرمانی خود را قطعی شده 
می بینند با انگیزه کمتری مقابــل پدیده به میدان 

بروند؟
مســلما آن ها با تمام قوا به مصاف ما خواهند آمد. من شک 
ندارم که آن هــا در زمین در تمامی نبردها بــا بازیکنان ما 
خواهند جنگید و این نشــات گرفتــه از ذهنیت حرفه ای 

بازیکنان پرسپولیس است.
* به نظر شما پدیده در لیگ  می ماند؟

شک نکنید که پدیده در لیگ برتر باقی می ماند. اگر از ماندن 
پدیده مطمئن نبودم همین امروز دست از تاش می کشیدم 
و از تیم می رفتم. من امیدم را هیچوقت از دست نمی دهم و 

به خاطر همین است که در فوتبال مانده ام.
*صحبتی از ادامه همکاری شما با باشگاه پدیده بعد 
از پایان این فصل با مسئولان این تیم صورت نگرفته 

است؟
هنوز یک ماه تا پایان قرارداد فعلی من باقی مانده که تاش 
دارم آن را به خوبی به اتمام برســانم. اکنون شرایط باشگاه 
شرایط سختی اســت که نمی توان زیاد به تمدید قرارداد 
فکر کرد، اما با پایان رســیدن لیگ می توان دید روشنتری 
نسبت به شــرایط آینده تیم داشــت و در آن زمان تصمیم 

خواهم گرفت.

کمندانی: وضعیت خطرناکی داریم 
ورزش: هافبک تیم فوتبال پدیده خراسان تأکید کرد که آن ها برای 
بقا در لیگ برتر باید پرســپولیس را در مشهد شکست بدهند. میاد 
کمندانی در خصوص وضعیت فعلی پدیده گفت: شرایط تیم ما خوب 
نیست و همه می دانند چه مشکاتی داریم. امسال مشکات مالی و 
کسر 6 امتیاز بدترین ضربه را به پدیده زد و بازیکنان در اکثر بازی ها 
تمرکز لازم را نداشــتند. الان هم بعد از باخت برابر فولاد شرایط ما 
ســخت تر از هفته های گذشته شــده و در چهار بازی پایانی هم کار 
سختی خواهیم داشت. وی در مورد بازی تیمش برابر پرسپولیس نیز 
اظهار داشت: پرسپولیس قهرمان لیگ است و از لحاظ فنی نیازی به 
تعریف من ندارد. ما بازی ســختی داریم، اما با توجه به شرایطی که 

داریم باید پرسپولیس را در مشهد ببریم. 

حمایت هواداران تنها امید مهاجری و 
شاگردانش

ورزش: باشــگاه پدیده تا قبل از بازی با پرسپولیس و حتی شاید 
تا پایان فصل پرداختی به بازیکنانش و مربیانش نخواهد داشــت 
و همین عامل باعث شــده همه آن ها از حمایت مالی باشگاه شان 

قطع امید کنند.
مهاجری و شــاگردانش برای بــازی با پرســپولیس و بازی های 
باقیمانده شــان تا پایان فصل فقــط یک هدف دارنــد و آن هم 
حفظ تیم شــان در لیگ برتر اســت. با توجه به ایــن موضوع آن 
ها در این راســتا نیاز بــه حمایت هواداران خــود دارند. در واقع 
تنها امید بازیکنــان و مربیان پدیده برای بازی با پرســپولیس و 
دیدارهای پیش رو حمایت تماشاگران مشهدی است.سقوط تیم 
مشکی پوشــان به لیگ یک تقریباً قطعی شده است و پدیده دیگر 
تیم مشــهدی هم اصاً شرایط مســاعدی ندارد و در این شرایط 
طبیعی است تماشاگران مشــهدی در هفته های پایانی بیشترین 

حمایت را از تیم مهاجری و شاگردانش داشته باشند.

بلیت بازی پدیده و پرسپولیس گران 
شد!

فارس: دیدار پرسپولیس و پدیده مشــهد امروز از ساعت 17 در 
ورزشگاه ثامن مشــهد برگزار می شــود اما در فاصله یک روز تا 
برگزاری این دیدار قیمــت بلیت این بازی دو برابر شــد.تا صبح 
دیروز بلیــت دیدار های تیــم پدیده به قیمــت 5000 تومان به 
فروش می رســید اما ناگهان قیمت بلیت این مســابقه 10 هزار 
تومان مشخص شد.باشگاه پدیده مشهد این موضوع را با موافقت 

سازمان لیگ عملی کرد.

نود دقیقه حساس برای برانکو
ورزش: تا قبل از ورود برانکو به ایران، همه افتخارات خارجی نیمکت 
پرسپولیس به نام آلن راجرز و استانکو بود. دو مربی موفقی که هر کدام 
در یک مقطع، پرسپولیس را متحول کردند و افتخارات زیادی برای 
آن ها بدست آوردند. استانکو، دو بار پرسپولیس را قهرمان فوتبال ایران 

کرد و راجرز، صاحب دو قهرمانی و یک نایب قهرمانی شد.
برانکو تا امــروز، یک قهرمانی و یک نایب قهرمانــی لیگ برتر و یک 
قهرمانی هم در سوپرجام فوتبال ایران دارد. با قهرمانی لیگ هفدهم 
که شاید امروز قطعی شــود، برانکو دومین قهرمانی اش در لیگ برتر 
را بدست می آورد و به تعداد قهرمانی های راجرز و استانکو در فوتبال 
ایران می رسد. یک نایب قهرمانی و یک قهرمانی سوپرجام، برانکو را از 

آن ها جلوتر هم قرار خواهد داد.

پراهیچ: وکیلم از فیفا خواست حکم 
باشگاه پدیده اجرا شود

تسنیم: پس از اخطار جدی فیفا، باشگاه پدیده دست به کار شد تا با 
پراهیچ و وکیلش به توافقی در این خصوص برسد و در نهایت موفق 
شدند رضایت بازیکن پیشین خود را برای پرداخت این بدهی در چند 
قسط بگیرند، اما عمل نکردن مســئولان باشگاه پدیده به وعده های 
خود باعث شده تا کاسه صبر پراهیچ لبریز شود و وکیل این بازیکن 

رسماً از فیفا درخواست کرد تا باشگاه پدیده را جریمه کند.
پراهیچ که در حال حاضر عضو تیم دســته دومی اف سی واراژدین 
کرواسی است، در این باره گفت: طبق حکم فیفا، باشگاه پدیده باید 
رقم 7۹ هزار و 1۸6 یورو به عاوه پنج درصد ســود این رقم به همراه 
5۳ هزار و17۲/5 یورو به عاوه پنج درصد ســود ایــن رقم را به من 

پرداخت می کرد. 

ضد حمله

وعده های پوچ به دو تیم ملی فوتسال
۱۰ ماه گذشت اما از پاداش فدراسیون فوتبال 

خبری نیست!
مهر: فدراســیون فوتبال هنوز پاداش قهرمانی تیم ملی بزرگسالان و تیم زیر ۲0 سال در 
مسابقات قهرمانی آسیا را پرداخت نکرده است. تیم فوتسال زیر ۲0 سال ایران خرداد سال 
گذشته بود که در مسابقات قهرمانی آسیا شرکت کرد و ضمن کسب مقام نخست، ایران را 
صاحب سهمیه المپیک نوجوانان جهان کرد.باوجود گذشت بیش از 10 ماه از این قهرمانی، 
فدراســیون فوتبال هنوز پاداش بازیکنان و اعضای این تیم را پرداخت نکرده است. طبق 
وعده های داده شده، پاداش اعضای این تیم نفری 10 میلیون تومان است. همچنین تیم 
ملی فوتسال ایران هم در بهمن ماه موفق شد عنوان قهرمانی خود را در جام ملت های آسیا 
تکرار کند. مهدی تاج که برای تماشای بازی فینال به چین تایپه سفر کرده بود، به اعضای 
تیم ملی قول پاداش ۲۲ میلیون تومانی )به مناسبت قهرمانی تیم در روز ۲۲ بهمن( را داده 

بود اما این وعده همچنان محقق نشده است. 

سروش جانشین مسلمان می شود؟
ورزش:  آیا سروش رفیعی به پرسپولیس برمی گردد؟ این سؤالی است که بعد از 
مصاحبه هافبک ایرانی الخور با روزنامه های قطری مطرح شده چرا که سروش 
در این مصاحبه گفته به جز الخور از تیم های دیگری هم پیشنهاد دارد. حتما در 
جریان وضعیت محسن مسلمان در پرسپولیس هستید و اینکه او به احتمال زیاد 
در پایان فصل از این تیم جدا خواهد شــد.ابراهیمی مدیر برنامه ای این بازیکن 
گفت:  اگر پنجره نقل و انتقالات برای سرخپوشــان باز شود، بدون شک شاهد 
خروج نام مسلمان از لیست این تیم خواهیم بود. در آن زمان شاید فضای مذاکره 
برای بازگرداندن سروش رفیعی نیز باز شود. سروش در چند مصاحبه اش بعد از 
جدایی از پرسپولیس و پیوستن به باشگاه الخور قطر گفته بود یک روز برمی گردد 
تا به بازی برای پرسپولیس ادامه دهد و شاید آن روز، چندان هم دور نباشد و خیلی 
زودتر از چیزی که تصور می کردیم، شماره 7 پرسپولیس دوباره به رفیعی برسد. ۱۰
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ورزشـــی

ورزش : حال و هوای تمرین آخــر پدیده پیش از 
بازی با پرسپولیس کاما متفاوت از آن چیزی بود 
که در هفته های اخیر در تمرینات این تیم مشاهده 

می شد.
بازیکنانی که پیش از پایان ســال ۹6 با بی مهری 
مسئولان پدیده مجبور شدند با دست خالی به خانه 
بروند و از شرکت در تمرینات ســوم فروردین ۹7 
خودداری کرده بودند به قدری خوب در تمرین قبل 
از بازی با پرسپولیس به میدان رفتند که کمتر کسی 
باور می کرد این همان تیمی اســت که نخستین 

اعتصاب سال ۹7 را به نام خود به ثبت رساند.

*به دنبال اعاده حیثیت
تمرین پر انرژی پدیــده در زمین تمرین منزل آباد 
نشان داد که شــاگردان رضا مهاجری با فراموشی 
مشکات درون باشگاهی خود به دنبال اعاده حیثیت 
هستند تا نشان دهند لیاقت آنها همان جایگاه نیم 
فصل نخســت رقابت های لیگ برتر اســت نه این 
که برای فرار از ســقوط تاش کنند. همین انگیزه 
در چهره اعضای کادر فنی هم دیده می شــد، رضا 

مهاجری، پانادیچ و دیگر اعضــای کادر فنی هم از 
روحیه بازیکنان انگیزه گرفته بودند .

*»براوو«، »براوو«
محمدرضا خلعتبری، محمد قاضی، رضا ناصحی، 
اکبر صادقی، امین قاسمی نژاد، مهدی خانی،سعید 
جالی، سالار افراسیابی چنان جسور و جنگنده در 
تمرین ظاهر شــده بودند که پانادیچ کلمه ای جز 
»براوو« برای تمجید از رفتار آنها بــه کار نمی برد. 
با این وجــود فریادهای همیشــگی رضا مهاجری 
و تذکرهای کلیدی اش به بازیکنان کاما نشــان 
می داد او نمی خواهد رکوردش مقابل سرخابی های 

پایتخت نشین را از دست بدهد.
*دو مدیر عامل در یک تمرین

تمریــن پدیده ای ها که نســبتا روز پــر ترافیکی 
را تجربه می کرد، بــا حضور مدیرعامل ســابق و 
مدیرعامل جدید شــاهد یک اتفاق خاص بود.نوع 
برخوردها با این دو چهره در تمرین کاما متفاوت 
بود.حمیدرضــا کریمویی مدیرعامل پیشــین که 
زودتر از پارسا به محل تمرین پدیده آمد با استقبال 
بازیکنان رو به رو شد، اما با ورود مدیرعامل جدید 

فضا به کلی تغییر کرد تا حدی که همه حاضران در 
تمرین متوجه شدند بد قولی مدیرعامل جدید در 
پرداخت مطالبات معوقه باعــث ریزش محبوبیت 

او شده است.
مذاکره سرپایی مدیرعامل سابق پدیده و مدیرعامل 
فعلی در حاشیه تمرین تیم نیز از دیگر نکات جالب 
توجه بود، هرچند این دو خصوصی حرف می زدند 
اما کاما پیدا بود که مدیرعامل پیشین و مدیرعامل  
فعلی تنها و تنها بر سر موضوعات مالی در حال گفت 

و گو هستند.
*پولی در کار نبود

با اتمام تمرین،از چهره بازیکنان کاما پیداست که 
آنها منتظر شــنیدن خبری امیدوار کننده از سوی 
مدیرعامل هستند اما مثل روزهای دیگر مدیرعامل 
هیچ خبری ندارد. پچ پچ های پنهانی و بعضا علنی 
نشان می دهد شــرایط کنونی پدیده همانند آتش 
زیر خاکستر است، بازیکنان همگی از عدم پرداخت 
مطالباتشان ناراضی هستند اما فعا به دلیل در پیش 
بودن یک بازی بسیار سخت و مهم کسی اعتراضش 

را علنی نمی کند.

گزارشی از تمرین ۱2۰ دقیقه ای پدیده قبل از بازی با پرسپولیس

آتش زیر خاکستر!

یادداشت

پدیده نه پولی دارد نه »شکوهی«
سینا حسینی : بحران ســوء  مدیریت در مجموعه کان گروه پدیده و بی 
تفاوتی مسئولان این مجموعه گردشگری در قبال ورزش به ویژه فوتبال،در 

حال رقم زدن یک تراژدی جدید برای ورزش خراسان است! 
ســوء مدیریت فعلی در مجموعه پدیده با بی تفاوتی مدیران استان به ویژه 
طیف مدیریتی در استانداری تکمیل شده است. تا حدی که حتی انتقادات 
تند نمایندگان مجلس شورای اسامی در نقد وضعیت فعلی مدیریت حاکم 
بر ورزش استان هم تاثیری ندارد! بســیاری بر این باور بودند مشکات مالی 
باشگاه پدیده با کنار رفتن مدیرعامل سابق و روی کار آمدن یکی از نزدیکان 
استاندار به عنوان رئیس هیئت مدیره حل و فصل خواهد شد اما نه تنها این 

اتفاق نیفتاد بلکه روزگار پدیده بدتر از قبل نیز شد!
هنوز یک پرســش بزرگ برای اهالی فوتبال وجــود دارد که چرا و به چه 
علت حســین شــکوهی به مجموعه مدیریتی پدیده اضافه شد؟! قبل از 
این که شــکوهی به عنوان رئیس هیئت مدیره باشگاه پدیده وارد کارزار 
مدیریتی شود، برخی مدعی بودند که وی قرار است به عنوان ناجی باشگاه 
پدیده وارد عرصه شود تا بتواند به واســطه رفاقتش با استاندار و مدیران 
پدیده زمینه تزریق پول به باشگاه را فراهم کند اما حالا که وی عهده دار 
مسئولیت تصمیم گیری در پدیده شده اســت نه تنها پولی تزریق نشده 
بلکه مشــکات مالی دو چندان شده است! حسین شــکوهی قرار بود در 
نقش سوپرمن ظاهر شود، اما انگار دوره ســوپر من های اینچنینی که با 
وعده های رنگارنگ پا به عرصه مدیریت در ورزش  می گذارند نیز به پایان 
رسیده اســت چون او نه تنها قدرت اجرایی ندارد بلکه محبوبیتی نیز نزد 

مدیران ارشد گروه پدیده مادر هم ندارد .
بدون تردید با این وضعیت آینده متعلق به پدیده و فوتبال خراسان نیست! بعد 
از قطعی شدن سقوط مشکی پوشان حالا کابوس سقوط بالای سر پدیده ای 
می چرخد که مدیرعاملش حتی توان رو به رویی با بازیکنان ناراضی تیمش 

را ندارد! 
مشکل بزرگ ،توقع زیاد مردمان خطه خورشــید است. آنها تصور می کنند 
همانگونه که مهر علیزاده در اصفهان آســتین همت بالا زد و وارد گود شــد 
مدیران خراســانی هم وارد کارزار حمایت از ورزش شوند اما  اینجا خراسان 

است و کلکسیونی از مدیران ضد ورزش دور یکدیگر جمع شدند .

ورزش:آخرین بازی هفته بیست و هفتم را امروز عصر در مشهد  پدیده و پرسپولیس برگزار می کنند. بازی که بوی قهرمانی 
و ســقوط را همزمان دارد. با بردن پدیده در بازی امروز، هیچ تیمی لیگ هفدهم را بدون شکست مقابل پرسپولیس تمام 
نمی کند. یازده برد از 15 بازی، آمار فوق العاده پرسپولیس در نیم فصل اول بود. تیم برانکو بجز سیاه جامگان، پیکان، سپاهان 
و پدیده، همه رقبایش را شکست داد . این در حالی است که تساوی ذوب آهن مقابل سپید رود رشت هم میتواند پرسپولیس 
را حتی در صورت شکست در مشــهد قهرمان کند. اما انگیزه های میزبان امروز زمین تا آســمان با قهرمان متفاوت است. 
مردان رضا مهاجری برای ماندن می جنگند. امروز مشهد برای بقای تنها نماینده خود در لیگ برتر در تب و تاب است و به جز 

مسئولین،فوتبالدوستان به استادیوم خواهند رفت تا به پدیده ای ها یاری برسانند.  

امروز در مشهد ساعت ۱7
پدیده -پرسپولیس؛

 یک برد تا 
پادشاهی



سرمربى تيم ملى:هيچ اردونشينى را خط نمى زنيم

10 وزنه بردار ايران  زير ذره بين ماموران ضد دوپينگ
 وزنه بردارى  ورزش  سرمربى تيم ملى وزنه بردارى 
در آغاز نخستين اردوى سال جديد گفت: در اين مرحله 
از اردو، برنامــه اى بــراى حــذف وزنه بــردارى از جمع 

اردونشينان ندارم.
   محمدحســين برخواه گفت: 16 وزنه بردار   در نخستين 
تمرين تيم ملى حضور يافتند كه اين مرحله از اردو نيز تا 20 
ارديبهشت ماه ادامه خواهد داشــت. در اين اردو، برنامه اى 
براى حذف وزنه بردارى از جمع اردونشينان ندارم، ولى اگر 
كادرفنى به جمع بندى برسد كه ملى پوشى نمى تواند ما را 
در مسابقات بازى هاى آسيايى و رقابت هاى جهانى،   كمك 

كند از اردو خارج خواهد شد.
وى گفت: مسابقات قهرمانى ســال 2018 جهان به دليل 
اينكه رقابت هاى گزينشى و كسب سهميه المپيك 2020 
توكيو خواهد بود براى تمامى كشورها صاحب وزنه بردارى، 
اهميت ويژه اى دارد. از سوى ديگر، كشورهاى محرومى كه 
در مسابقات سال 2017 شركت نداشتند، با آمادگى مضاعفى 
در تركمنستان حضور پيدا مى كنند. تمام تلاش ما نيز در 

اين رقابت ها دفاع از عنوان قهرمانى است.
وزنه بردار زير ذره بين افسران ضد دوپينگ 

نكته مهم اين روزها براى تيم ملى وزنه بردارى فهرســتى 
است كه فدراســيون جهانى براى مبارزه با دوپينگ اعلام 
كرده و در آن 10 وزنه بردار ايرانــى كه اكثرا ملى پوش هم 
هستند به چشم مى خورند. فدراسيون جهانى وزنه بردارى 
ليســتى از وزنه برداران را اعلام كرد كه در سال 2018 زير 
نظر كميته ضد دوپينگ فدراســيون جهانى هستند و هر 
لحظه بايد آماده باشند تا ماموران فدراسيون جهانى از آنها 
تست بگيرند. در اين ليست نام 325 وزنه بردار وجود دارد كه 
بيشترين تعداد متعلق به روسيه است. نام 58 وزنه بردار از 

روسيه در اين فهرست قرار دارد.   در اين فهرست قهرمانان 
جهان و المپيك و وزنه برداران 9 كشورى كه در محروميت 
به سر مى برند نيز وجود دارد.  از ايران هم نام 10 وزنه بردار 

در اين ليست قرار دارند.
1- ســعيد على حسينى  2- بهداد ســليمى  3- سهراب 
مرادى  4- كيانــوش رســتمى  5- على هاشــمى  6- 
محمدرضا بــرارى  7- رضــا بيرالوند قهرمــان جوانان 
جهان 8- محسن ايمانى نفرســوم قهرمانى جوانان آسيا  

9- اميررضا عســگرى دون نايب قهرمان نوجوانان آسيا  
10- محمد شــهاب انداز (اين وزنه بردار در مســابقات 
قهرمانى نوجوانان آسيا 2017 نقره گرفت اما پس از آن 

تست دوپينگش مثبت شد).
گفتنى اســت با اتفاقاتى كه در رقابت هــاى وزنه بردارى 
المپيك افتاد و تعــدادى از وزنه برداران روســيه متهم به 
دوپينگ شدند حساسيت ها روى فعاليت هاى ستاره هاى 
اين رشته بيش از گذشته اســت. تيم ملى در ساليان قبل 

از ســهل انگارى مربيــان در اردو آســيب هاى جدى ديد 
بطورى كه سيد على حسينى و يكى دو تا از آينده دارترين 
وزنه برداران كشــورمان با محروميت هاى ســنگين روبرو 
شدند. سال قبل هم در اتفاقى بى ســابقه 9 كشور مطرح 
وزنه بردارى جهان از جمله چين و روسيه به دليل دوپينگ 
چندين باره ورزشكارانشان در بازى هاى المپيك، از حضور 
در مسابقات جهانى امســال در «آناهايم»كاليفرنيا محروم 

شدند.

20 فروردين، پايان مهلت يك ماهه 
براى بازگشت خادم

ورزش: نزديك به 40 روز از استعفاى رسول خادم از رياست فدراسيون كشتى 
مى گذرد و هنوز هم وضع اين فدراسيون در بلاتكليفى است. بعد از اصرار رئيس 
فدراسيون بر استعفاى خود با درخواست روساى هيئت هاى استانى مجمع 

فوق العاده اين فدراسيون 21 اسفندماه برگزار شد.
در اين مجمــع داورزنى معاون وزيــر ورزش و اعضاى مجمع فدراســيون با 
استعفاى رســول خادم مخالفت كردند؛ اما رئيس فدراسيون با انتقاداتى تند 
نسبت به وزارت ورزش بر كناره گيرى خود پافشارى كرد. آخرين تصميم اين 
بود كه اعضاى مجمع يك ماه براى بازگرداندن خادم فرصت خواستند و اداره 

امور را به صورت موقت به حميد بنى تميم دادند.
حالا با نزديك شــدن به پايان مهلت يك ماهه بار ديگر قرار است مجمع فوق 

العاده فدراسيون برگزار و تكليف نهايى رسول خادم مشخص شود.
بايد ديد در نهايت رسول خادم راضى به بازگشــت مى شود يا در اين مجمع 

سرپرست جديدى براى فدراسيون انتخاب خواهد شد.

براى مسابقات كسب سهميه المپيك جوانان 
تونس ورود  تكواندوكاران صهيونسيت 

را ممنوع كرد
فارس: دادگاه تونس اعلام كرد كه براى حمايت از مقاومت فلسطين ورود 4 
تكواندوكار رژيم غاصب صهيونيستى را به اين كشور براى حضور در مسابقات 
تكواندوى كسب سهميه المپيك جوانان 2018 آرژانتين ممنوع كرد.  سفيان 
السليطى، سخنگوى دادگاه تونس پس از صدور اين حكم گفت: اين راى دو 
فوريتى پس از شــكايت هيئت ملى حمايت از مقاومت فلســطين و مبارزه 
با عادى ســازى روابط با صهيونيست ها صادر شــد. تونس ميزبان مسابقات 
تكواندوى كسب سهميه المپيك  جوانان 2018 آرژانتين است. اين مسابقات 

از امروز تا 13 آوريل برگزار مى شود.

سرمربى تيم ملى:  سطح تمرينات 
شيرجه با دايوهاى جديد بالا رفته است

ايسنا: سرمربى تيم ملى شيرجه معتقد است، با نصب شدن دايوهاى جديد 
سطح تمرينات در اردوهاى تيم ملى بالاتر رفته است. قائم ميرآبيان گفت: از 
پنجم فروردين ماه تمرينات خود را شروع كرده و آماده سازى عمومى را با فشار 
زيادى پشت سر گذاشتيم. فشــار تمرينات در مرحله عمومى تمرينات زياد 
است تا ملى پوشان از لحاظ آمادگى بدنى به سطح مناسبى برسند و تمرينات 
شيرجه را انجام دهيم. دور جديد تمرينات هم از 14 فروردين آغاز شده است.

وى گفت: شيرجه در همه مسابقات درجه دو آســيا مدال ها را كسب كرده و 
الان وقت آن است كه به شيرجه توجه بيشترى شود تا در ميادين بزرگ خود 
را نشان دهد. اين حق شيرجه است كه در بازى هاى آسيايى حاضر شود، همه 
مى دانند كه حتى اگر به مدال هم نرسد قطعا نتيجه قابل قبولى كسب مى كند.

اسكى قهرمانى نيروهاى مسلح جهان
ششمى ايران در بخش تيمى

ايســنا: در پايان اســكى آلپاين قهرمانى نيروهاى مســلح جهان (سيزم) 
نمايندگان ايران در رده هاى هفدهم، نوزدهم، بيست و دوم و بيست و چهارم 
ايستادند.  در پايان رقابت هاى اسكى آلپاين قهرمانى نيروهاى مسلح جهان 
(ســيزم) و در مجموع دو مانش مارپيچ بزرگ، محمد كيادربندســرى رتبه 
هفدهم، پويا ساوه شمشكى رتبه نوزدهم، پوريا ساوه شمشكى رتبه بيست و 

دوم و بهنام كياشمشكى جايگاه بيست و چهارم را به دست آوردند.
در اين رقابت ها نماينده اسلوونى به عنوان قهرمانى رسيد، اسكى بازى از آلمان 

دوم شد و نماينده كشور اتريش بر سكوى سوم ايستاد.
در بخش تيمى نيز ايران عنوان ششــم رقابت ها را به خود اختصاص داد. در 
اين بخش تيم هاى آلمان، ســوييس و اتريش به ترتيب عناوين اول تا سوم را 

به دست آوردند.
در اين رقابت ها ابراهيم ميرزاحسينى به عنوان سرپرست و حامد كياشمشكى 

و موسى ساوه شمشكى به عنوان كادر فنى حضور داشتند.

خبر

شنبه 18 فروردين هفته 27 ليگ برتر ايران
 پديده - پرسپوليس

 ساعت: 17:00 زنده از شبكه سه 

ليگ اروپا - يك چهارم نهايى
 لايپزيش 1 -  0 مارسى

 آرسنال 4 - 1 زسكامسكو
اتلتيكومادريد 2 - 0 اسپورتينگ

لاتزيو 4 - 2 سالزبورگ

ميز نتايج

ورزش در سيما

11

سرمربى تيم ملى:
 كاراته سال پراهميت و 

سختى دارد
مهر: سرمربى تيم ملى كاراته گفت: به لحاظ رويدادهاى رسمى پراهميت 
سال سختى پيش رو داريم و تلاش مى كنيم هر ميدانى را با دست پر ترك كنيم.

سيد شــهرام هروى گفت: در ســالى كه روزهاى ابتدايى آن را سپرى مى كنيم، 
ليگ هاى جهانى براى كسب امتياز ورودى المپيك، مسابقات قهرمانى آسيا در اردن، 
بازى هاى آسيايى در جاكارتا و قهرمانى جهان در مادريد را پيش رو داريم و براى 
تك تك آنها نيز برنامه خاصى داريم.  وى گفت: عملكرد ملى پوشان در ليگ هاى 
جهانى در سال 2018 و همچنين ارزيابى درون اردويى، تكليف نفرات آسيايى 

را مشــخص خواهد كرد. مرحله پنجم ليگ جهانى در تركيه مهمترين 
ميدان پيش روى ماست كه تلاش داريم با قدرت در اين رقابت ها 

شركت كنيم و پس از آن تركيب اصلى را براى حضور در 
مسابقات قهرمانى آسيا معرفى خواهيم كرد.  

دست 
نوجوانان بسكتباليست 
به سهميه جهانى نرسيد

ورزش:در مرحله يك چهارم پايانى اين رقابت ها ايران براى رسيدن به 
سهميه جام جهانى به مصاف نيوزلند رفت و با نتيجه 73 بر 69 مغلوب شد و 

از رسيدن به جمع چهار تيم اول قاره كهن و سهميه جام جهانى بازماند. در اين 
ديدار اميرحسين يازرلو با ثبت 14 امتياز، 10 ريباند، 1 پاس منجربه گل، 2 توپ 
ربايى و تاثيرگذارى 22 بهترين بازيكن ايران بود.تيم ملى بسكتبال ايران تا كنون 

سهميه جام جهانى نوجوانان را كسب نكرده است.
* رئيس فدراسيون بسكتبال: نيوزلند بهتر بود 

رامين طباطبايى پس از شكست تيم ملى بسكتبال نوجوانان برابر نيوزلند گفت: 
در اين رده هاى سنى نوسان ها زياد است و ما اشتباه هاى بيش ترى نسبت به 

حريف داشتيم و باختيم.   وى گفت: به هر حال براى اولين بار استراليا و 
نيوزلند به مسابقات آسيايى اضافه شده اند و اطلاعات كادرفنى 

ما از اين حريف كافى نبود. اشتباه بازيكنان نيوزلند 
هم خيلى كم تر بود و در نهايت برنده 

شدند.

رقابت هاى آسيايى 
پينگ پنگ در ايران

ورزش: رقابت هاى انتخابى مســابقات تنيس روى ميز قهرمانى 
نوجوانان و جوانان آسيا در منطقه آســياى ميانه به ميزبانى ايران و در 

تهران برگزار خواهد شــد.  مســابقات تنيس روى ميز قهرمانى نوجوانان 
و جوانان آسيا در ســال 2018، طى روزهاى 22 تا 27 مردادماه به ميزبانى 
ميانمار برگزار مى شود. براى مشخص شــدن تيم هاى شركت كننده در اين 
دوره مسابقات، رقابت هاى انتخابى در مناطق مختلف آسيا برگزار مى شود و 
از جمله آسياى ميانه؛ ايران براى برگزارى رقابت هاى انتخابى اين منطقه 

اعلام آمادگى كرده اســت.  ايران، قزاقستان، ازبكستان، تاجيكستان، 
قرقيزستان و افغانستان از جمله كشورهايى هستند كه بايد در 

رقاب هاى انتخابى آسياى ميانه شركت كنند. 25 و 26 
ارديبهشت ماه زمان مصوب براى برگزارى اين 

مسابقات است. 
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اميرمحمد سلطانپور: 650 ميليون هوادار 
رسمى در سراسر جهان با بالاترين درآمد در 
ميان تمامى باشگاه ها به رقم 581ميليون 
پوند مى تواند گاهى براى يك تيم دردسرساز 
نيز باشــد. اما به هر حــال يونايتد با چنين 
شرايطى امشب قدم به ورزشگاه اتحاد خواهد 
گذاشــت و خود را آماده خواهــد كرد تا در 
مقابل چشمانش شاهد جشن قهرمانى رقيب 
و همشهرى خود يعنى منچسترسيتى باشد.
در سال 2014 زمانى كه مورينيو در چلسى 
بود در شرايطى تقريبا مشــابه به ورزشگاه 
آنفيلد رفت جايى كه ليورپول مى توانست 
با شكســت آبى هاى لندن قهرمانى خود را 
تقريبا مســجل كند. مورينيو مى گويد در 
آن زمان در رختكن پيش از قدم گذاشــتن 
به زمين مســابقه به بازيكنانش گفته است 
كه آن ها قرار اســت در زمين نقش دلقك 
را بازى كنند. ليورپولى ها مى خواستند كه 
آن ها در سيركى كه براى قهرمانى خود به راه 

انداخته اند دلقك باشند.
چلســى در آن بازى به پيروزى رسيد و در 
نهايت قهرمانى را از دستان ليورپول گرفت و 
به من سيتى هديه داد. اينبار سيتى احتياجى 
به كمك مورينيــو ندارد اما يك مســاوى 
مى تواند قهرمانى غير قابــل اجتناب آن ها 
را حداقل يك هفته بــه تاخير بيندازد تا در 

جلوى چشمان شياطين سرخ برگزار نشود.
مورينيو يكبار ايــن كار را در مصاف با تيم 

گوارديولا انجام داده اســت. اين چهارمين 
فصلى اســت كه ايــن دو در مقابل يكديگر 
صف آرايى مى كنند و گوارديولا حتى زمانى 
كه با شكســت تيم مورينيــو قهرمانى را به 
دســت آورده بود آنقدر از تجربه سخت ال 
كلاسيكو و تقابل با رئال مادريد خسته بود 

كه مدتى بعد لاليگا را ترك كند.

*سلاح خاص آقاى خاص
به دســت گرفتن جنگ رســانه اى توسط 
مورينيو و القا كردن هميشگى اين تفكر كه 
تيم هايش مورد ظلم قرار مى گيرند هميشه 
جزو سلاح هاى مورد استفاده توسط آقاى 
خاص بوده اســت، اما اكنون بيشتر ترجيح 
مى دهد به رقيب هاى پايين تر از يونايتد در 

جدول رده بندى ليگ بتازد. اين كار بسيار 
راحت ترى است تا مقايسه كردن تيم خود با 
سيتى كه شانزده امتياز از آن ها عقب افتاده 
است. جمله «ســيتى براى من مهم نيست، 
براى من مهم آن اســت كه در تمام فصل از 
وقتى كه به رتبــه دوم آمديم همانجا بالاتر 
از تيم هايى مثل ليورپول، تاتنهام، چلسى و 
آرسنال باقى مانديم»، گوياى شكل متفاوت 

جنگ روانى مورينيو براى اين فصل است.
*نوبرانه شياطين ژوزه

البته اين نكته را نيز نبايد فراموش كنيم كه 
منچستريونايتد در آســتانه كسب بهترين 
رتبه ليگ خود از زمان خداحافظى سر الكس 
فرگوســن در پنج ســال پيش است. آن ها 
از نظر امتيازى نيز بهترين آمار پنج ســال 

گذشته خود را كسب كرده اند كه با همين 
تعداد امتياز دو ســال پيش مى توانســتند 
قهرمان ليگ شــوند. بحث تعريف و تمجيد 
از ســيتى به كنار، يونايتد نيز لايق اعتبارى 
كمى بيشتر از آن اســت كه اكنون به آن ها 

داده مى شود.
مشكل اينجاست كه هرچقدر تاكتيك مظلوم 
نمايى مورينيو بتواند جــواب دهد، او بايد 
هرچه زودتر براى طرفــداران يونايتد جام 
قهرمانى ليگ را هديــه آورد، همانطور كه 
او مجبور شــد در فصل دوم خــود در رئال، 
هرچقدر كه بارسلوناى گوارديولا تيم خوبى 
بود، ايــن كار را انجام دهد. او هميشــه در 
سومين فصل خود در باشگاه هايى كه حضور 
داشته دچار مشكل شده اما فصل آينده كه 
سومين فصل حضورش در اولدترافورد است 
بايد متفاوت باشــد؛ تيمش بايــد قوى تر و 
بازيكنانش بايد براى اهدافى كه باشــگاهى 
مانند يونايتد هميشــه آن را دنبال مى كند 
آماده تر باشــند. تيم او فصل آينده حداقل 
بايد تا آخرين هفته ها براى كسب قهرمانى 
بجنگد نه اينكــه هنوز پاييز تمام نشــده، 

قهرمانى را از دستان خود دور ببيند.
مورينيو تلاش خواهد كرد تا با متوقف كردن 
سيتى مزه قهرمانى زود هنگام آن ها را تلخ 
كند. هر اتفاقى كه بيفتــد، مورينيو مصمم 
اســت كه امشــب نقش يك دلقك را بازى 

نكند.

ورزش: در چنــد روز آينــده جام جهانى كشــتى آزاد 
در آيــوا آمريكا برگزار مى شــود و اين  در حالى اســت 
كه روســيه و ايران دو تيم قدرتمند در اين مســابقات 

حضور ندارند.
 آخر هفته  در مسابقات جام جهانى كشتى آزاد كشتى گيران 
آمريكايى نمى توانند كشتى گيران روس را در نمايشى لذت 
بخش شكست دهند و روى تشك كشتى آنها را مغلوب خود 
كنند. با وجود اين كه آمريكا امسال شانس خوبى براى متوقف 
كردن قهرمانى شش ســاله ايران در جام جهانى كشتى آزاد 

داشت، اين تيم با ايرانى ها هم نمى تواند مبارزه كند.
ايران و روسيه كشتى گيران خود را به اين مسابقات نخواهند 
آورد. اتحاديه جهانى كشتى امسال درخواست ايران را براى 
ميزبانى مسابقات جام جهانى كشتى فرنگى در پاييز به جاى 
بهار رد كرد و به نظر مى رســد ايران در واكنش به اين قضيه 
تيم كشتى آزاد خود را به مســابقات جام جهانى امسال در 
آمريكا نفرستاد. جردن باروز يكى از كشتى گيران برتر جهان 
و قهرمان پنج دوره مسابقات جهانى و  المپيك درباره غيبت 

كشتى گيران ايران و روسيه مى گويد: ما قطعا دوست داريم 
كه در مقابل ايران و روسيه پيروز شــويم. به جز تيم ما 
اين دو تيــم در جهان بهترين  هســتند. ما مى خواهيم 
بهترين كشتى گيران را ببريم، زيرا اين كار به ما اعتبار 
مى دهد. كســى نمى خواهد هيچ توضيح  اضافه اى در 

كنار موفقيتى كه كسب مى كند، باشد. مثلا بگويند 
آنها قهرمان جهان شــدند اما بهترين تيم ها 

در اين مسابقات حضور نداشتند. در سال 
84 همين اتفاق افتاد گفتند و شوروى 
حضور نداشت. اشتباه ما نيست كه آنها 
نيامده اند. تمام كارى كه مى توانيم انجام 
دهيم اين است كه بهترين توانايى خود 

را به كار بريم و در بالاترين سطح مسابقه 
دهيم.

امروز دربى منچستر با احتمال قهرمانى سيتى  
مورينيو نمى خواهد دلقك گوارديولا باشد

 دلخورى «باروز»از غيبت 
ايران در جام جهانى كشتى
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کوتاه و خواندنی

مهر: علی نوری اسکویی با بیان این مطلب که انیمیشن سینمایی »آبتین« را با 
همکاری کره ای ها می سازد از مشارکت مرکز گسترش سینمای مستند و تجربی 
در ساخت این فیلم خبر داد. این کارگردان انیمیشن گفت: پیش تولید این اثر 
به پایان رسیده است و ما مشغول انتخاب عوامل ایرانی برای ساخت »آبتین« در 
اواخر فروردین ماه هستیم، از طرف دیگر با توجه به اینکه این انیمیشن به صورت 
مشترک با کشور کره تولید می شــود. »آبتین« کار گرافیکی خاصی نسبت به 

»رهایی از بهشت« دارد و این بار به جذابیت قصه هم توجه کرده ایم.

تولید مشترک انیمیشن »آبتین« با کره

فرهنگ وهنر: علیرضا قزوه مدیر مرکــز آفرینش های ادبی حوزه هنری گفت: 
حمید هیراد ادعای شاعری نداشته و اصلاً شیوه اش تلفیق چند شعر است. هروقت 
این شعرها را در کتابی به نام خود منتشر کرد، می توان به او تهمت سرقت ادبی 
زد. وی در متنی که در صفحه شخصی خود منتشر کرده، ضمن انتقاد از شاعرانی 
که علیه هیراد دست به اقدام زده اند، نوشته است: دوستان شاعر جوان ما در این 
وانفسای ترانه های مبتذل زیرزمینی جلوی کسانی را بگیرند و برایشان امضا جمع 

کنند که متأسفانه در ارشاد و رسانه های ملی و غیرملی ریشه کرده اند.

انتقاد قزوه از تهمت سرقت ادبی به هیراد

ایسنا: جمشید مشایخی از ایجاد یک مؤسسه برای حمایت از هنرمندانی که در 
تمام رشته های هنری فعالیت می کنند خبر داد و همچنین گفت: تنها دغدغه من 
وضعیت زندگی و کار بچه های تئاتری است و آرزو می کنم که آن ها مشکلی نداشته 
باشند. این هنرمند پیشکسوت تئاتر و سینما گفت: قرار است که با همکاری با یکی 
از دوستانمان، مؤسســه ای را تشکیل دهیم و از بچه هایی که در تمام رشته های 
هنری فعالیت می کنند و شاید به نوعی به آن ها ظلم شده است، دعوت کنیم و از 

آن ها حمایت کنیم. قرار است در هفته آینده قرارداد این کار بسته شود.

مؤسسه ای برای حمایت از هنرمندان

 روایت سردار باقرزاده از آخرین اخبار تفحص 

4200 شهید تا اتمام پرونده تفحص باقی مانده است

تسنیم: فرمانده کمیته جست وجوی مفقودین ستادکل نیروهای مسلح گفت: بعد از ۴۰هزار شهیدی که 
تاکنون پیدا شده، با این ۴۰۰۰ شهیدی که پیدا خواهد شد، می توانیم بگوییم توانسته ایم بخش اعظمی از 

شهدا را به کشور بازگردانیم.
 ســردار سید محمد باقرزاده با اشاره به روند کار تفحص شهدا گفت: کار تفحص شهدا کار مستمری است. پایان سال 
گذشــته توانستیم 118 شهید را از مناطق عملیاتی جنوب عراق یعنی استان های بصره و العماره و جزایر ام الرصاص و 
بوارین، همچنین در منطقه کتیبان )محدوده عملیاتی رمضان( و منطقه زبیدات عراق مربوط به عملیات محرم و تک 

دشمن در سال 67 به کشور بازگرداندیم. 
68 شهید را در جزیره بوارین از منطقه باتلاقی به صورت دسته جمعی پیدا کردیم. وی گفت: کار در داخل خاک ایران 
چند سالی است که به پایان رسیده، در 9 جزیره داخل خاک عراق می بایست کاوش انجام می شد که کار چهار جزیره 
از جمله فاو به پایان رســیده است. نقاطی وجود دارد که باید بازبینی مجدد شود کما اینکه بسیاری از مناطق را چهار 
یــا پنج بار کاوش کرده ایم. در جزیره مجنون هنــوز کار زیادی داریم و در مناطق عملیاتی والفجر مقدماتی و والفجر1 
نیز کارهایی مانده است. وی افزود: در غرب عراق اخیراً با موافقت وزیر دفاع عراق برای کاوش در منطقه مندلی مجوز 
گرفته ایم و تعدادی از شهدای عملیات مسلم بن عقیل و کربلای6 را آنجا پیدا کرده ایم که در ماه های آینده تعدادی از 
آن ها وارد کشور می شوند. به دلیل شرایط خاصی که در اقلیم کردستان حاکم شده است، کار تفحص در کردستان عراق 
فعلًا متوقف شده است تا با هماهنگی دولت مرکزی کار دوباره شروع شود و حدود ۴2۰۰ شهید دیگر را باید کاوش کنیم 

تا پرونده تفحص به پایان برسد.

عشقستان

نگاه

نگاهی به تجربه جدید محمدباقر مفیدی کیا
اثری مشهورتر از صاحب اثر

 محمد مهدی خالقی  یکی 
از معیارهای من در تماشــای 
آثار هنری بســتن چشم سر 
و باز کردن چشــم دل است. 
چشم دلی که برای فیلمسازها 
ســخت و بــرای مردمی که 
فطرتشــان را غبار حجاب ها 

نگرفته آسان باز می شــود. مردم برای دنبال کردن یک اثر هنری بیش 
از عقــل، به دل رجوع می کنند. این ترکیب ســاده در مردم که از فلان 
فیلم »خوشم آمد« یا »خوشم نیامد«، در منتقدان و فیلمسازها تبدیل به 
ترکیب پیچیده و چند پهلوی فلان اثر »خوب بود« یا »بد بود« می شود. 
ما جماعت با دیدن هر کاری زود گیرنده های عقلی مان را روشن می کنیم 
و جبهه می گیریم که سرش کج بود یا دمش دراز. اما مردم تکلیفشان را 
با خودشان می دانند. یا خوششان می آید یا نه. اما من بر اساس این نظر 

همیشه سعی می کنم راهی برای باز ماندن چشم دل پیدا کنم. 
خانه پدری از آن دست آثاری است که می توانی آن را بدون حجاب های 
تکنیکی و محتوایی، با چشم دل ببینی و لذت ببری. می توانی با تصاویر 
چشم نوازش از نجف -یکی از بهشت های روی زمین- نوستالوژی بازی 
کنی و به دقایق گذشــته یا باقی مانده نگاه نکنی. می توانی با شعرترانه 
متفاوت و ساختار شکنش همراه شوی و تا آخر دنبالش کنی. شعری از 
برقعی که مثل همیشه یک شگفتی برای تو به همراه دارد. شعری که یاد 
و بوی مادر بزرگ نماهنگ »چای روضه« را کنار خانواده لطیف تیزر کتاب 
»دختر شینا« در خاطرت زنده می کند. نماهنگ خانه پدری از این زاویه 
برای من اثری دلپذیر و دلچسب بود که با دیدنش به حالی خوب رسیدم.

نکته ای که درباره این نماهنگِ خوش  آیند و ســازنده اش برایم مهم بود؛ 
پنهان شدن سازنده در ورای تصاویر، جغرافیا، شعر، شاعر، راوی و موسیقی 
بود. به شکلی که بین مردم، این جمله که »نماهنگ برقعی را دیدی؟« 
یا »نماهنگ نجف را دیدی؟« بســیار بیشتر از »نماهنگ مفیدی کیا را 
دیدی؟« شــنیده می شــد. از این نظر به برادرم محمد باقر مفیدی کیا 
تبریک می گویم که توانســته خود را از میانه حجاب دوربین و مخاطب 
کنار زده و آنچه را که باید، به او نشــان دهــد. با این وجود که می دانم 
او شــاعری خوش قریحه و آیینی است و در کنار زیبایی جمال، صدای 

خوشی هم دارد. اما در هنر متعهد، هماره اثر از موثر مشهورتر است.

جلسه نمایندگان با رئیس صداوسیما 
برای بررسی برنامه های نوروزی

خانه ملت: عضو شــورای نظارت بر ســازمان صداوســیما از برگزاری 
جلسه ای با حضور تعدادی از نمایندگان استانی و رئیس صداوسیما برای 
بررســی انتقادات وارده به برنامه های نوروزی خبر داد. غلامرضا کاتب با 
اشــاره به عملکرد صداوسیما در تولید برنامه های متنوع و سرگرم کننده 
در نوروز، گفت: با توجه به اعتبارات این سازمان و برنامه های تولید شده 
می توان عملکرد صداوسیما را مناسب دانست چراکه توانسته نگاه ملی را 
فراهم کند؛ درصورتی که در این زمینه انتقادات و پیشــنهادهایی وجود 

دارد کارشناسان آن را مطرح کنند زیرا ما به دنبال اصلاح هستیم.
نماینده مردم گرمسار در مجلس شورای اسلامی افزود: برخی نمایندگان 
در مورد چند برنامه نوروزی نقطه نظرات و بعضاً انتقاداتی داشــتند؛ طی 
صحبت هایی که با رئیس صداوسیما داشتیم این موارد مورد بررسی قرار 
گرفت و مســائل حل شــد. وی ادامه داد: همچنین قرار است جلسه ای 
با حضور نمایندگان اســتانی و ریاست سازمان صداوسیما برگزار شود تا 
نظرات نمایندگان شــنیده شود و تا آنجا که امکان پذیر است به خواسته 
آنان رســیدگی شــود تا مردم عزیزمان دغدغه ای در این زمینه نداشته 
باشــند. عضو هیئت رئیســه مجلس بیان کرد: نقطه نظرات نمایندگان 
درخصوص برنامه ای که مربوط به اقوام بود نیز مدنظر قرار گرفته است؛ 
اصل موضوع  آن است که صداوسیما برنامه ها را براساس نوبت نمایش داد 
و تمام اقوام در آن برنامه پخش شده و نگرانی در این زمینه وجود ندارد.

یکی از ایرادات نمایندگان به برنامه های تلویزیونی به صورت مشــخص 
به ســریال »پایتخت5« برمی گشت که این عضو شورای نظارت بر صدا 
و ســیما درباره این ایرادات نیز دیدگاه خود را بیان کرد. وی خاطرنشان 
کرد: ســریال پایتخت برای دریای خزر و مازندران تبلیغات خوبی انجام 
داد و بی احترامی و توهینی به مردم مازندران در این برنامه نشــده است. 
عضو شورای نظارت بر صداوسیما افزود: در صورتی که نمایندگان مجلس 
و مردم خواســته و مطلبی در این زمینه داشته باشند شورای نظارت بر 
سازمان صداوسیما حتماً فیلم ها را بازخوانی و نگاه می کند و مورد بررسی 

قرار می دهد.

دفاع زائری از پایتخت و اوج
فرهنگ و هنر: حجت الاسلام 
زائری، با ســتایش مؤسســه 
»اوج« در سرمایه گذاری روی 
ایــن مجموعه  »پایتخــت«، 
مناســبی  راوی  را  تلویزیونی 
برای تلخی ها و ســیاهی های 
حضور داعش در منطقه خواند. 

مدیر مجموعه فرهنگی شــهدای انقلاب اسلامی )سرچشمه( در صفحه 
شخصی خود با اشاره به مزایای سریال پایتخت نوشت: »اوج در طراحی 
هوشمندانه و بسیار درســت خود از این فرصت ارزشمند رسانه ای بهره 
گرفته و در مجالی بی نظیر )از جهت گستردگی توجه مخاطب( پیام خود 
درباره مســأله ســوریه و تهدید داعش را مطرح ساخته است؛ چنان که 
تاکنون هرگز این پیام به این زیبایی و این اندازه اثرگذار مطرح نشده بود.«

حجت الاســلام زائری همچنین با تبریک به عواملپایتخت برای عرضه 
فراگیر و مردمی هنرشان نوشته است: »یک برنامه خانوادگی بسیار جذاب 
و درست، بی آنکه صحنه های خشونت آمیز داشته باشد توانسته تلخی و 

سیاهی حضور داعش در منطقه را به تصویر بکشد.«
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فرهنگ و هنر

برنده نخل طلای فیلم کوتاه کن در تهران
مجیدی جشنواره جهانی فجر را آغاز می کند

سینما

ستاد خبری جشنواره جهانی فیلم فجر: 
سی و ششمین جشنواره جهانی فیلم فجر با 
نمایش »آن ســوی ابرها« تازه ترین ســاخته 

مجید مجیدی آغاز می شود. »آن سوی 
 )Beyond The Clouds( »ابرهــا
به کارگردانی مجید مجیدی 3۰ فروردین 
)19 آوریل( به عنوان فیلم افتتاحیه این 
دوره از جشنواره جهانی فیلم فجر روی 

پرده می رود.  
اکران بین المللی فیلم »آن سوی ابرها« از 
2۰ آوریــل مصادف با 31 فروردین، یک 

روز پس از نمایش در افتتاحیه جشنواره جهانی فیلم فجر در 
3۴ منطقه از جمله هند آغاز خواهد شد.  

فیلم مجیدی در مناطق حوزه خلیج فارس از جمله کویت، 

عمان، بحرین، قطر، دوبی و... در بیش از 7۰ ســالن سینما 
به نمایــش عمومی درخواهد آمد و همچنیــن در آمریکا، 
کانادا، پاکســتان، ســنگاپور، آفریقای جنوبی و... نیز اکران 
دیروزاسامی  همچنین  داشــت.  خواهد 
و مشــخصات فیلم های کوتــاه خارجی 
پذیرفته شده در بخش »جلوه گاه شرق« 
سی وششمین جشنواره جهانی فیلم فجر 

اعلام شد.
»یک شب آرام« محصول چین و فرانسه 
یکی از مهم ترین آثــار بخش فیلم های 
کوتاه »جلوه گاه شــرق« است. این فیلم 
جایزه نخل طلای فیلم کوتاه هفتادمین جشــنواره کن را 
برنده شــد تا اولین کارگردان چینی باشد که به این افتخار 

دست پیدا می کند.

معاون دانشگاه خبر داد
حمایت از دانشجویان مستعد و نیازمند در دانشگاه آزاد

دانشگاه

ایسنا: معاون امور مجلس دانشگاه آزاد اسلامی 
گفت: سیاســت رئیس دانشــگاه حمایت از 
دانشجویان مستعد و کم برخوردار برای ادامه 

تحصیل است. علیرضا منادی با بیان اینکه 
آینده آموزش عالی در کشورهای جهان به 
سمت آموزش عالی خصوصی در حرکت 
اســت، اظهار داشــت: در آینده دولت ها 
بودجه و تصدیگری خــود را در آموزش 
عالی کاهش خواهند داد و دانشگاه ها به 
بخش خصوصی واگذار می شــود. اکنون 
67 میلیون دانشجو در کشورهای مختلف 

جهان در حال تحصیل هستند و پیش بینی می شود در 1۰ 
سال آینده این عدد به 66۰ میلیون دانشجو برسد و حدود 
1۰ درصــد مردم جهان درگیر آمــوزش عالی خواهند بود، 

بنابراین دانشگاه آزاد اسلامی آینده بسیار روشنی در پیش رو 
دارد. معاون امور مجلس دانشــگاه آزاد اسلامی با اشاره به 
تسهیلات این دانشگاه برای تحصیل آسان جوانان در دانشگاه 
آزاد، اظهار داشــت: دانشگاه آزاد اسلامی 
در هیچ دوره ای مانند این دوره تخفیف 
دانشجویی نداشته و سیاست رئیس این 
دانشــگاه حمایت از دانشجویان مستعد 
و کم برخوردار بــرای ادامه تحصیل در 
دانشگاه آزاد اســت. منادی گفت: دکتر 
فرهاد رهبر با صدور بخشــنامه ای ابلاغ 
کرد که همه دانشــجویان تحت پوشش 
این سازمان در تمام مقاطع تحصیلی از 2۰ درصد تخفیف 
شــهریه تحصیلی در نیمسال دوم سال تحصیلی 97-96 و 

نیمسال اول سال تحصیلی 98-97 برخوردار خواهند شد.

 فرهنــگ و هنر/ زهــره کهندل   مرکز 
موســیقی انقلاب اسلامی )مأوا( در آستانه میلاد 
حضرت علــی )ع( نماهنگ »خانــه پدری« به 
روایت حمیدرضا برقعی، شاعر آیینی کشورمان 
را منتشــر کرد. در این نماهنــگ به کارگردانی 
نماهنگ  سوپراســتار  مفیدی کیا،  محمدباقــر 
برخلاف دیگر نماهنگ ها که خوانندها هستند، 
یک شاعر بود، با اجرای حمید برقعی در لوکیشن 
نجف. پیــش از این، مفیدی کیا کــه کارگردان 
فیلــم کوتاه»لکه« با موضوع فتنه 88 و برگزیده 
جشنواره عمار اســت؛ یک تیزر سینمایی برای 
کتاب »دختر شــینا« ساخته بود. در این کلیپ 
تلاش شده بود تا با به تصویر کشیدن بریده ای از 
این کتاب، مخاطب درک بهتر و واقعی تری از آن 
داشته باشد. کارگردان این اثر می گوید: در ساخت 
تیزر سینمایی کتاب »دختر شینا« هدفم تبلیغ و 
ترویج جذابیت های کتابخوانی بود، اینکه خواننده 
می تواند خودش را به جای قهرمان داستان تصور 
کنــد و از خواندن کتاب لذت ببرد. در گفت و گو 
با »محمدباقر مفیدی کیا« به بررســی استفاده 
از ظرفیت کلیپ ســازی در گسترش ادبیات و 
تأثیر آن بر معرفی چهره های ادبی پرداختیم که 

می خوانید.

 به نظر شما در شرایطی که شاهد ضعف 
تبلیغ در ترویج کتابخوانی هستیم، ساخت 
تیزر ســینمایی و کلیپ برای تبلیغ کتاب، 

می تواند مؤثر باشد؟
قطعاً هر روش مناســبی که به کتابخوان شدن 
جامعه کمک کند، خوب است. این قدر دستمان 
خالی است که نمی توانیم بگوییم بین روش های 
موجود کدام بهتر اســت. اصلاً روش موجودی، 
وجــود ندارد! باید به هر شــیوه ای که می توانیم 
ســعی کنیم فرهنگ کتابخوانی ارتقا یابد. یکی 
از راه ها می تواند ساخت تیزر سینمایی باشد. در 
جامعه ای که بیشترین توجه تلویزیون و فضای 
مجازی، روی سلبریتی ها )کسانی که هنرشان، 
جلب توجه اســت( و سوپراستارهاســت مردم 
کمتر به سمت کتابخوانی تمایل پیدا می کنند؛ 
بنابراین لازم است که در حوزه های مختلف، سهم 
عمده ای به اهالــی ادبیات اختصاص یابد؛ یعنی 
کســانی که معنا و کلمه تولید می کنند. اگر به 
چهره های ادبی همچون سلبریتی های موسیقی 
و ســینما بها داده شود و هنرشان معرفی شود، 
جامعه از آن ها الگوســازی می کنــد. در چنین 
شرایطی، لازم نیست که فقط کتاب معرفی شود 

بلکه معرفی درست و هنرمندانه نویسنده و شاعر 
باعث می شود تا مردم پیگر آثارشان شوند.

 کار اخیرتان با عنوان »خانه پدری« که با 
شعرخوانی حمیدرضا برقعی منتشر شد، با 

همین رویکرد بود؟
بله، در این نماهنگ به جای اینکه سوپراســتار 
یک خواننده باشــد، یک شاعر بود. باید به اهالی 
ادبیات توجه بیشتری شود؛ یعنی کسانی که با 
کلمه و معنا رابطه دارند و در حوزه فرهنگ، افراد 
اصیل تری هستند. خواننده، معمولاً معنایی را که 
شاعر تولید کرده، می خواند یا بازیگر، معنای تولید 
شــده توسط فیلمنامه نویس و کارگردان را اجرا 
می کند، اما خواننده و بازیگر، شناخته می شوند در 
حالی که کسی که معنا و زیبایی را تولید کرده، 
شاعر و نویسنده است. جامعه ای که یک زمانی، 
حافظ و ســعدی اصطلاحاً سلبریتی آن بودند، 
یعنی ظرفیت فرهنگی بسیار بالایی دارد و توجه 
به ادبیات در مردم ما ریشــه ای است، اما شرایط 
زمانه به سمتی رفته است که تلویزیون و فضای 
مجازی و رسانه ها، روی خواننده ها و بازیگران و 

سلبریتی ها متمرکز شده است.

 معمولاً شاعران و نویسندگان، دوربین گریز 
و خلوت گزین هستند، چطور آقای برقعی را 

راضی به همکاری در این پروژه کردید؟
جالب اســت بدانید که آقای برقعــی در زمان 

پیشــنهاد کار، نگرانی داشــت و چندان موافق 
جلوی دوربین آمدن نبود. یعنی نمی خواست از 
کار او تفاخر و خودنمایی برداشــت شود. هدف 
من هم صرفاً ســاخت یک نماهنــگ نبود و به 
دوستان مأوا )ســرمایه گذار نماهنگ( و مصیر 
)مجــری طرح( گفتم که دوســت دارم به جای 
خواننده ها، شاعران هم دیده شوند و ژانر جدید 
»نماهنگ شاعرانه« را ایجاد کنیم تا توجه عموم 
به سمت افرادی برود که در حوزه فرهنگ، بیشتر 
می توان به آن ها اعتماد کرد. برخی از خواننده ها 
ممکن است در شرایطی، در دو موضع مخالف هم 
بخوانند چون کارشان خواندن است، ولی وقتی 
شــاعری، در یک زمینه ادبی کار می کند، در آن 
مســیر ثبات دارد. بنابراین به الگو شدن چنین 
افرادی می تــوان اعتماد کرد. ما ســعی کردیم 
که به آقای برقعی، اطمینان بدهیم و ایشــان از 

نتیجه کار راضی بود. نماهنگ خانه پدری، فتح 
بابی برای اعتماد بخشی به شاعران و نویسندگان 
شد که می توان در حوزه ساخت تیزر سینمایی 
و نماهنــگ، کار فاخر و قابل قبول انجام داد. در 
این اثر، تمرکز روی معرفی مولد معنا یعنی شاعر 
بود، شاعری که با خوانش خود می تواند مخاطب 
را به معنای شــعر، متوجه کند و نه صرفاً ریتم و 
ملودی. وقتی مردم به شعر و ادبیات، توجه کنند 
به گذشته خود رجعت می کنند، دوره ای که شعرا، 
قهرمان فرهنگی بودند. وقتی نویسنده و شاعران، 
مورد توجه قرار بگیرند بخشی از معضلات جامعه 
حل می شود و به جای اینکه دنبال نوع پوشش و 
سلیقه فلان خواننده و بازیگر باشند، به دنبال آثار 
جدید شاعران و نویسندگان می روند. البته تحقق 
این هدفی طولانی مدت است که از چنین نقاط 

عزیمتی حرکتش شتاب می گیرد. 

 ضمن اینکه اهالی فرهنگ و ادب به دلیل 
نگاه عمیق شــان به زندگی معمولاً سبک 
زندگی، هدفمندتر و منزه تری دارند و چهره 
شدن چنین افرادی به مرجع شدن این گروه ها 

در جامعه کمک می کند.
همین طور اســت. گاهی به مــن می گفتند که 
چهره کردن اهالی فرهنگ و ادب، ممکن اســت، 
تبعات منفی هم داشته باشــد، اما پاسخ من این 
بــود که درصد خطا در میــان آن ها که اهل مد و 
لباس هســتند تا آن ها که اهــل فرهنگ و ادب 

هستند، بیشتر است. اگر اهالی ادب، چهره شوند 
و بین آن ها، دو نفر هم خطا کنند، ضررش بسیار 
کمتر از چهره کردن افرادی اســت که اهل جلوه 
نمایی هستند تا ادب و معنا. چهره شدن شاعران 
و نویســندگان، بهتــر از چهره شــدن بازیگران و 
خواننده هاست چون سبک زندگی سالم تر و عمیق 
تری دارند و اگر بتوان با استفاده از هنر تصویر، آن ها 
را چهره کرد، این الگوها خطر کمتری برای جامعه 
دارند. در جامعه ای که همین طور دارد سلبریتی 
مجازی تولید می کند، نمی توان منفعل بود، حرکت 
راهبردی این اســت که به مفهوم سلبریتی نفوذ 

کرده و آن را در حد توان قلب معنا کنیم.

 انتخاب حمید برقعی به خاطر ظاهر و صدای 
خوبِ این شاعر بود؟

این ویژگی ها برای شــروع کار، مهم بود. ممکن 
است در مراحل بعدی سراغ نویسنده و شاعری 
برویم که شاید مثل ایشان چهره و بیان مناسب 
کار تصویری نداشته باشــد، اما با هنر فیلمساز 
می توان مشکل را حل و کاری قابل قبول ساخت.

 برای گزینه بعدی، فرد دیگری را مد نظر 
قرار داده اید؟

بستگی به شرایط کاری من دارد، کار من ساخت 
نماهنگ نیســت، بلکه ســاخت فیلم داستانی 
اســت. نماهنگ خانه پدری را به عنوان پایلوت 
انجام دادم و پیشنهادم این است که کارگردانان 
نماهنگ روی این ژانر، انرژی بگذارند. شــاعرانی 
همچون حامد عسگری، محسن رضوانی یا حتی 
استاد امیری اسفندقه و خیلی های دیگر حس و 
حال خوبی بــرای کار تصویری دارند. باید توجه 
داشت، ساخت نماهنگ، طوری اتفاق بیفتد که 
مخاطب نگوید اگر این ترانه را خواننده می خواند 
بهتر بود! این اتفاق نباید برای شاعران بیفتد. شأن 

اهالی ادبیات باید حفظ شود. 
ضمن اینکه باید همسنگ با آن ها، برای ساخت 
اثر، خرج شود تا کاری شاخص و فاخر تولید شود. 
کسانی که نماهنگ تولید می کنند علاوه بر اینکه 
به خواننده ها توجــه دارند باید با دقت و اهتمام 
ویژه، وارد فصل جدید ساخت »نماهنگ شاعرانه« 
شوند، نماهنگی که در آن شاعر ارج و قرب درخور 
دارد.  به شاعران و نویسندگان باید توجه بیشتری 
شــود چون تولید معنا و کلمه می کنند، این ها 
ارزش ســرمایه گذاری دارند تا الگوی فرهنگی 
شــوند و اگر چنین اتفاقی بیفتد، خود به خود 

توجه به کتابخوانی هم بیشتر می شود.

گفت و گوی قدس با محمد باقر مفیدی کیا، کارگردان نماهنگ »خانه پدری«

کاری کنیم شاعران و نویسندگان، سلبریتی شوند

دوست دارم به جای خواننده ها، 
شاعران هم دیده شــوند و ژانر 
جدیــد »نماهنــگ شــاعرانه« را 
ایجاد کنیم تا توجه عموم به سمت 
افرادی برود که در حوزه فرهنگ، 
بیشــتر می توان به آن ها اعتماد 

کرد

آنچه می خوانید

پرده نقره ای

خبر
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